
Protok6INrVI/15

z VI sesji VII kadencji Rady Gminy Klukowo
odbytej w dniu 30 wrzesnia 2015 rok.

Obrady VI sesji Rady Gminy Klukowo rozpoczely sie o godzinie 1010 i trwaly
do godziny 143().
Miejsce obrad: Gminny Osrodek Kultury w Klukowie, ul. Mazowiecka 14.
Radni obecni na sesji zgodnie z zalaczona lista obecnosci ( zal^cznik nr 1)

1. Radoslaw Antonczuk

2. Jan Stanislaw Borek

3. Grzegorz Guzowski
4. Czeslaw Korytko
5. Tadeusz Ksepka
6. Zbigniew Kuzminski
7. Stanislaw Mazur

8. Wojciech Murawski
9. Wieslaw Olszewski

10. Joanna Porucznik

11. Andrzej Tyminski
12.PiotrTyminski
13. Ratal Waszczuk

Radni nieobecni na sesji:
1. Szymon Widurski
2. Henryk Wieslaw Wlostowski

Ponadto w obradach sesji udzial wzieli:
1. Piotr Uszynski - Wojt Gminy,
2. Henryka Szklaruk - Sekretarz Gminy,
3. Bozena Ciborowska - Skarbnik Gminy,
4. Urszula Zgiet - pracownik Urzedu Gminy.

Goscie zaproszeni zgodnie z lista obecnosci ( zalacznik nr 2)
1. Leszczynski Jerzy- Czlonek Zarzadu Wojewodztwa Podlaskiego,
2. Zielinski Bogdan - Starosta Wysokomazowiecki,
3. Bogucki Jacek - Posel na Sejm RP,
4. Niemyjska Mariola - Radna Powiatu Wysokomazowieckiego,
5. Lubowiecki Andrzej - Radny Powiatu Wysokomazowieckiego,
6. Miszczuk Beata - Dyrektor SP w Kuczynie,
7. Klepacki Pawel - Dyrektor ZS w Klukowie,
8. Klepacka Renata - Dyrektor SP w Luniewie Malym,
9. Kolinski Leszek - Dyrektor Gminnego Osrodka Kultury w Klukowie.

Na sesje przybyli soltysi z 19 wsi wg listy obecnosci zalaczonej do protokolu (zal. nr 3)
Porzadek obrad sesji:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjecie porzadku obrad.
3. Przyjecie protokolu z V sesji Rady Gminy Klukowo.
4. Wystapienie gosci zaproszonych.
5. Sprawozdanie Wqjta Gminy z dzialalnosci za okres miedzy sesjami.
6. Odpowiedz na interpelacje z poprzedniej sesji.
7. Interpelacje i zapvtania radnych.
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8. Informacja Wojewody Podlaskiego z przeprowadzonej analizy oswiadczen
majatkowych.

9. Informacja Przewodniczacego Rady Gminy z przeprowadzonej analizy
oswiadczen majatkowych.

10. Informacja Wojta Gminy z przeprowadzonej analizy oswiadczen majatkowych.
11. Informacja o stanie realizacji zadari oswiatowych w Gminie Klukowo w roku

szkolnym 2014/2015.
12. Informacja o przebiegu wykonania budzetu Gminy Klukowo za I polrocze 2015 r..

informacja o ksztaltowaniu siewieloletniej prognozy finansowej Gminy Klukowo
oraz informacja o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury za
I polrocze 2015 r.

13.Uchwala w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu
Wysokomazowieckiego.

14. Uchwala w sprawie zmian w budzecie gminy na 2015 rok.
15.Zapytania i wolne wnioski.
16.Zamkniecie obrad sesji.

Przebieg obrad sesji:
Pkt 1. Otwarcie sesji.
Sesje otworzyl i prowadzil Przewodniczacy Rady Gminy pan Tymihski Andrzej:

„Otwieram VI sesj$ Rady Gminy Klukowo"
Przewodniczacy powital przybylych na sesje gosci pana Leszczyhskiego Jerzego -
Czlonka Zarzadu Wojewodztwa Podlaskiego, pana Zielinskiego Bogdana - Staroste
Powiatu Wysokomazowieckiego, Radnych Powiatu Wysokomazowieckiego, pania
Mariole Niemyjska i pana Andrzeja Lubowickiego, pania i panow Radnych Gminy
Klukowo, pana Piotra Uszynskiego -• Wojta Gminy, panie i panow soltysow Gminy
Klukowo, kierownikow i dyrektorow jednostek organizacyjnych gminy oraz
pracownikow Urzedu Gminy.
Przewodniczacy stwierdzil, na podstawie listy obecnosci. ze w sesji uczestniczy 13
radnych, co stanowi kworum niezbedne do prowadzenia obrad sesji Rady Gminy
Klukowo oraz podejmowania prawomocnych uchwal.
Pkt 2. Przyjecie porzsjdku obrad.
Przewodniczacy oswiadczyl, ze porzadek obrad zostal radnym przedstawiony w
zawiadomieniu o zwolaniu sesji i zapytal czy sa propozycje zmian. Zmian w porzadku
obrad nie zgloszono.
Przewodniczacy poprosil o glosowanie nad porzadkiem obrad. W glosowaniu udzial
wzielo 13 radnych, wwyniku glosowania porzadek obrad zostal przyjety jednoglosnie.
Pkt 3. Przyjecie protokolu z V sesji Rady Gminy.
Przewodniczacy poinformowal, ze protokol z poprzedniej V sesji Rady Gminy Klukowo
z dnia 26 czerwca 2015 r. wraz z kompletem dokumentow wylozony byl do wgladu i
kazdy z mieszkahcow mogl sie zapoznac z jego trescia. Uwag do protokolu nie
zgloszono.

Protokol zostal przyjety bez glosowania - na podstawie §41 ust. 6 Statutu Gminy.
Pkt 4. Wystijpienie gosci zaproszonych.
Przewodniczacy poprosil o zabranie glosu Czlonka Zarzadu Wojewodztwa Podlaskiego -
pana Jerzego Leszczyhskiego.
Pan Leszczyhski Jerzy podziekowal za zaproszenie i mozliwosc uczestnictwa w obradach
sesji Rady Gminy Klukowo, oraz za dobra wspolprace z Wqjtem i Przewodniczacym,
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ktorej efektem sa zrealizowane wspolnie inwestycje. Jednoczesnie zapewnil o realizacji
dalszych planow.
Pan Leszczyhski zapewnil, o znajomosci gminy oraz problemow z jakimi borykaja sie
mieszkancy. Obecnie dotkliwym problemem dla rolnictwa jest wystepujaca susza. frwaja
prace komisji nad szacowaniem strat i sporzadzaniem protokolow, ktore wplyna do
Agencji. Samorzad Wojewodztwa wystapil do rzadu o zwiekszenie srodkow finansowych
na wyplaty rolnikom gospodarstw dotknietych susza, uruchomiono srodki z Unii
Europejskiej na stabilizacje rynku mleka.
Nasale wszedl pan Bogucki Jacek - Posel na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej.
Pan Leszczyhski przypomnial, zejako czlonek zarzadu zajmuje sie sprawami rolnictwa,
podcjmuje wszelkic dzialania dla poprawienia sytuacji w rolnictwie oraz bierzc udzial w
rozwiazywaniu wielu problemow. Jednym z nich jest problem upraw niszczonych przez
dzikie zwierzeta. Rozwiazaniem problemu jest oczekiwana zmiana ustawy o prawie
lowieckim, ktora zagwarantuje. ze Skarb Pahstwa jako wlasciciel dzikich zwierzat
przejmie na siebie obowiazek wyplaty odszkodowah.
Drugim istotnym problemem dla rolnictwa wojewodztwa podlaskiego jest wystapienie
ASF. Pomor afrykahski swih zostal zahamowany i nie wystepuje na naszym terenie ale
odbil sie na rozwoju ekonomicznym przez spadek cen zywca oraz nalozonym
embargiem.

Czlonek zarzadu, podkreslajac dobra wspolprace samorzadu gminy z samorzadem
wojewodztwa, wskazal na konkretny efekt w postaci wykonanej modernizacji stacji
wodociagowej we wsi Wyszonki Koscielne ze srodkow pochodzacych z PROW.
W przyszlosci planowana jest termomodernizacja budynku szkoly podstawowej w
Wyszonkach Koscielnych.
Samorzad Wojewodztwa chce promowac zadania w ramach pozyskania energii z
odnawialnych zrodel energii elektrycznej i cieplncj. Samorzad gminy Klukowo
przygotowuje Plan Gospodarki Niskoeinisyjnej, po zatwierdzeniu ktorego gmina b^dzie
mogla wykorzystac mozliwosc ubiegania sie o wsparcie finansowe w ramach nowej
perspektywy na realizacje zakup i montaz malych instalacji do pozyskania zrodel energii
takich jak systemy fotowoltaiczne, male elektrownie wiatrowe o mocy do 40 kW. pompy
ciepla czy kolektory sloneczne. Marszalek dodal, ze w warunkach naszej gminy nalezy
rozwazyc mozliwosc budowy biogazowni w obr^bie jednego gospodarstwa z
mozliwoscia wykorzystania tego co jest w gospodarstwie: gnojowica, obornik czy
substancje pochodzenia roslinnego. Takie projekty beda wspierane przez Urzad
Marszalkowski, idealnym rozwiazaniem byloby stworzenie na terenie gminy spoldzielni
energetycznej, co pozwoliloby obnizyc koszty wlasne oraz zarobic na sprzedazy
nadwyzki pozyskanej energii. Zdaniem pana Leszczyhskiego, przy dobrej wspolpracy
samorzadow roznych szczebli takie zadania mozliwe sa do wykonania.
Pan Jerzy Leszczyhski podkreslil aktywnosc czlonkow ochotniczej strazy pozarnej ze wsi
Wyszonki Koscielne, ktorzy osiagneli wysokie wyniki w zawodach strazackich na
szczeblu powiatu. Takie zaangazowanie nalezy promowac i wspierac. Planowane jest
dofinansowanie ze srodkow ..Lidera" oraz Programu Rozwoju Obszarow Wiejskich
budowy swietlicy ze straznica we wsi Wyszonki Koscielne.
Kolejna wazna sprawa dla gminy jest budowa drog gminnych. Po rozpatrzeniu wnioskow
w ramach programu ..schetynowka" Urzad Marszalkowski przystapi do naboru kolejnych
wnioskow na wspolfinansowanie budowy drog gminnych. Marszalek z
przeprowadzonych rozmow z przedstawicielami gminy za pilna potrzebe. uznal
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wykonanie modernizacji drog w miejscowosciach: Kostry Podsedkowieta, Luniewo.
Pietki - Szeligi i Wyszonki - Nagorki. Pan Leszczyhski zapewnil, o otwierajacych sie
mozliwosciach korzystania z nowych perspektyw finansowania zadah realizowanych
przez samorzady. Obecna pcrspektywa finansowa w duzej mierze zaklada
dofinansowanie w ramach Regionalnych Programow Operacyjnych Wojewodztwa
Podlaskiego. programow innowacyjnych i technologicznych oraz promowanie rozwoju
gospodarczego i wspieranie zatrudnienia.
Pan Leszczyhski zachecil do powstawania lokalnej inicjatywy i korzystania ze wsparcia
finansowego z Urzedu Marszalkowskiego. jako przyklad podal istniejaca i ciagle
rozwijajaca si? na terenie gminy ubojnif zwierzat. Zainteresowani, przy opracowaniu
wniosku moga skorzystac z pomocy pracownikow Osrodka Doradztwa Rolniczego w
Szepietowie, ktorzy zdaniem Marszalka powinni pelnic role doradcza a nie tworzyc
instytucje zarobkowa czy wystawcza. Program Rozwoju Obszarow Wiejskich zaklada
wsparcie rozwoju przetworstwa, oraz dofinansowanie malych gospodarstw. W zwiazku z
niestabilnym rynkiem na swiecie. nalezy d^zyc, aby wlasny rynek byl silny i stabilny,
aby cfekty byly osiagalne nalezy rozwijac sie przez korzystanie z roznych form wsparcia
finansowego oraz pomocy doradcow.
Pan Leszczyhski podziekowal za mozliwosc wystapienia i wysluchania oraz mozliwosc
wspolpracy z samorzadem gminy, majac nadzieje na dalsza dobra i owocna prace na
rzecz spolecznosci gminy i jej mieszkahcow w roznym zakresie i mozliwosciach.
Pan Borck Jan. radny, w nawiazaniu do odbytego spotkania w Ciechanowcu dotyczacego
regulacji stosunkow wodnych na rzece Nurzec. poruszyl problem zniszczonych i nie
odbudowanych trzech drewnianych stopni wodnych na terenie gminy Klukowo, ktore
pozwalaly utrzymac wyzszy poziom wody oraz powodowaly niezarastanie koryta rzeki.
Pan Leszczyhski wyjasnil, ze obecnie na rzece Nurzec funkcjonuja wybudowane zapory
wodne. Dodal, ze obecna melioracja spelnia swa role w kwestii .,zbierania" i
odprowadzania wody jednak nie zatrzymuje jej na czas niedoboru opadow. Marszalek
przyznal. ze nalezy wrocic do sprawdzonych metod i sposobow by miec wiekszy wplyw
na regulacje poziomu wod.
Zarzad Sejmiku zostal zobowiazany do opracowania programu i pozyskania srodkow na
wykonanie malych programow wodnych, przy realizacji ktorych duza bariera sa przepisy
ochrony srodowiska. Wniosek pana radnego zostal przez pana Leszczyhskiego przyjety i
zostanie przekazany do zbadania i ewentualnego wykorzystania, sugerowal jednoczesnie
by przedstawiciele spolek wodnych dzialajacych na danym terenie jak i mieszkahcy
zglaszali w tej sprawie wnioski, by poszerzyc krag osob zainteresowanych.
Przewodniczacy podziekowal panu Marszalkowi za wystapienie. jednoczesnie powital
przybylego na sesje pana Jacka Boguckiego - Posla na Sejm Rzeczypospolitej Polskiej i
poprosil o zabranie glosu.
Pan Jacek Bogucki, opierajac sie na 10-cio letnim doswiadczeniu pracy parlamentarzysty,
b9dac jednoczesnie czlonkiem komisji finansow, rolnictwa i rozwoju wsi powiedzial. ze
ostatnie lata jak i obecny rok sa trudne dla Polski i Polakow. Trudnosci dotknely niemal
kazda sfer^, glownic przez nie wykorzystane mozliwosci rozwoju.
Pan Poscl. dziekujac za wieloletnia wspolprace z samorzadem gminy, zapewnil o
dalszych dzialaniach podejmowanych na rzecz wsi i jej mieszkahcow. Na ostatnim
posiedzeniu Komisja Rolnictwa przyjela projekt rezolucji wzywajacej Rade Ministrow
do podjecia pilnych dzialah wspierajacych producentow mleka. Projekt rezolucji zostal
przyjety przez Sejm dzieki poparciu poslow PiS i PSL. Rezolucja zaklada wprowadzenie
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trzyletniego okresu zawieszenia w pobieraniu oplat z tytulu kar za przekroczenie kwot
mlecznych oraz sfinansowanie tych oplat z budzetu pahstwa, ograniczenie skali importu
mleka surowego do Polski oraz zwiekszenie wsparcia dla sektora produkcji mleka ze
srodkow Unijnych z tytulu wystapienia zagrozeh na rynku mleka i wieprzowiny. Pan
Posel. jako jeden z wnioskodawcow uwazal, ze konieczne jest wezwanie Rzadu do
podjecia pilnych dzialah wspierajacych producentow mleka. zarowno w kraju jak i na
forum Komisji Europejskiej. Pan Posel. okreslil starania Ministra Rolnictwa pana
Sawickego o zwiekszenie wsparcia finansowego dla rolnikow na forum europejskim za
nieskuteczne, glownie ze wzgledu na slabe zaangazowanie i brak poparcia
przedstawiciela rzadu w osobie premiera.
Pan Posel jako powod do radosci uwaza za swoj sukces osiagniety po kilku latach
przekonywania ministra rolnictwa, ze jak szacuje sie straty w gospodarstwie powstale w
wyniku suszy, po utracie 30 % produkcji polowej tojednoczesnie gospodarstwo ponioslo
straty. 30% potencjalu calego gospodarstwa. Wczesniej obowiazywala zasada, zejezeli w
gospodarstwie na skutek suszy nie ubylo 30 % zwierzat to susza nie dotknela
gospodarstwa. Pan Posel poruszyl problemem braku stalego programu pomocowego,
ktory bylby uruchamiany w momencie powstania wyj^tkowej sytuacji takiej jak obecnie
wystepujaca susza. Program powinien regulowac zasady pracy i wynagradzanie
czlonkow komisji powolanych do badania wystepujacego zagrozenia: powodzi, huraganu
czy suszy. Pahstwo powinno bye przygotowane na wystapienie ewentualnych zagrozeh, a
nie uchwalac w sejmie akty prawne w momencie wystapienia kleski.
Pan Bogucki jako czlonek komisji finansow przez lata pracowal nad systemem
finansowania samorzadow i wlasnie w tej dziedzinie dostrzega za swoj sukces,
podkreslajac poparcie kolegow parlamentarzystow w obronie pieniedzy dla biednych
samorzadow tzw. janosikowe.
O wprovvadzenie zmian bardzo mocno walczyla Warszawa i duze miasta. Proponowana
zmiana zakiadala zniesienie systemu wyrownania roznic, w ktorym bogatsze samorzady
oddaja CZ9SC dochodow na rzecz biedniejszych samorzadow.
Pan Posel podkreslil, ze jego wizja jako samorzadowca z 25 letnim stazem pracy oraz
polityka i czlonka Prawa i Sprawiedliwosci, jest wspieranie slabszych, zarowno
indywidulanych ludzi jak i inniej zamozne samorzady. Jednoczesnie zaapelowal do
Marszalka Wojewodztwa aby ..przyciac'* tym, ktorzy sobie poradza - duzym
aglomeracjom, aby 100% pieniedzy przeznaczonych na tworzenie miejsc pracy trafily na
prowincj^.
Pan Posel wyrazil nadzieje, ze po tych trudnych czasach dla rolnictwa przyjda lepsze,
przez wsparcie i racjonalne wydatkowanie srodkow unijnych i krajowyen. Pan Bogucki
zapewnil. ze na kazdej Komisji Rolnictwa podkreslal zla sytuacJ9 w rolnictwie, ktora
dotknela najbardziej tych rolnikow, ktorzy sluchali rzadu i agencji, powiekszali
produkcj? kosztem zaciagania kredytow, a w zamian otrzymali niskie ceny produktow,
kary za nadprodukcj? oraz kredyt do splaty. Zdaniem pana Boguckiego. pomoc powinna
trafic do tych. ktorzy chca mieszkac i pracowac na wsi prowadzqc nadal niewielkie
gospodarstwa rodzinne. Takich zamian pan Posel zyczy sobie i wszystkim mieszkahcom.
Pan Posel. dziekujac za wspolprace. ma nadziej?. ze tak jak nie powstalo na terenie
gminy wysypisko, nie powstana elektrownie wiatrowe lub inne inwestyeje szkodzace
srodowisku, a powstana inwestyeje sluzace mieszkahcom i pozwalajqce na godne zycie.
Przewodniczacy podziekowal panu Jackowi Boguckiemu za wystapienie i udzielil gtosu
panu Bogdanowi Zielihskiemu - Staijoscie Powiatu Wysokomazowieckiego.
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Pan Bogdan Zielihski, korzystajac z okazji i faktu. ze po raz pierwszy w obecnej kadencji
spotyka si? ze spolecznoscia gminy Klukowo pogratulowai Wqjtowi wyboru na
stanowisko, osobom, ktore otrzymaly mandat radnego oraz paniom i panom, ktorzy po
ostatnich wyborach pelnia funkcj? soltysow wsi.
Pan Zielihski reprezentuje samorzad powiatowy, istniejacy na mapie administracyjnej
kraju od 17 lat, skupiajacy 10 gmin, miedzy innymi gmin? Klukowo. Powiat ma do
realizacji trzy podstawowe zadania: utrzymanie drog powiatowych, z zakresu sluzby
zdrowia prowadzi szpital powiatowy jako jednostk? organizacyjna, z zakresu szkolnictwa
starostwo prowadzi 6 szkol ponadgimnazjalnych. Zdaniem Starosty powiat jest prezna
jednostka, ciagle sie rozwijajaca, a w wielu rankingach klasyfikowany jest na wysokich
pozycjach. Powiat zajmuje pierwsze miejsce w wojewodztwie podlaskim w wydatkach
na infrastruktur? drogowa. Pomimo tego, ze powiat znajduje si? na tzw. scianie
wschodniej. to moze skutecznie konkurowac na wielu plaszczyznach z pozostala cz?scia
kraju. Jako powiat ziemski ze stolica liczaca do 10 tys. mieszkahcow daje t? przewage. ze
miasto nie dominuje nad terenami wiejskimi, ktorych problemy i oczekiwania sa dobrze
znane Zarzadowi Powiatu.

Pan Zielihski zdementowal wszelkie publikacje i jednoznacznie stwierdzil, ze polityka
personalna powiatu prowadzona jest jak najdalej od podzialow politycznych, jako jeden z
nielicznych powiatow nie wskazuje jednego dominujacego ugrupowania politycznego.
Starosta ceni wspolprace ze wszystkim osobami wchodzacymi w sklad rady powiatu a
decyzje wyborcow uwaza za oczywistq.
Starosta w nawiazaniu do wystapienia pana Dyrektora szpitala na wczesniejszej sesji
rady gminy zapewnil, ze mimo trudnosci w pozyskiwaniu srodkow z PROW, zamierzone
cele inwestycyjne szpitala zostana osiagniete. a powstaly blok operacyjny w pelni
wyposazony zostanie uruchomiony do kohca roku. Bylo to mozliwe dzield dobrej
gospodarce finansowej prowadzonej przez szpital oraz dofinansowanie z budzetu
Starostwa Powiatowego. Na uznanie zasluguje dobra polityka kadrowa w szpitalu, w
ktorym nie ma strajkow czy protestow, przykladem zlego zarzadzania jednostki jest
szpital wLapach. wktorym sa zamykane oddzialy i moze dojsc do przeksztalcenia jej w
inn^ jednostke.
Starosta z nadzieja patrzy w przyszlosc i ma nadziej? na dobrc} wspolprac? z obecnym
Marszalkiem Jerzym Leszczyhskim w realizacji zamierzonych celow i pozyskiwanie
nowych srodkow z Urz^du Marszalkowskiego.
Pan Bogdan Zielihski poinformowal, ze zostaly zakohczone prace inwestycyjne w
szkolach ponadgimnazjalnych, pozostalo jedynie zakohczenie budowy kompleksu boisk
przy szkole w Ciechanowcu, ktora jest najwieksza szkola w powiecie. Zespol Szkol w
Ciechanowcu jest chluba powiatu. uczeszcza do niej mlodziez z terenu naszego powiatu
oraz z sasiadujacych powiatow i wojewodztwa mazowieckiego. Kilku gimnazjalistow z
Siemiatycz wybralo szkol? w Ciechanowcu, ponadto trzech uczniow z Ukrainy
kontynuuja nauke w naszej szkole co jest ewenementem w skali wojewodztwa i daje
powod do dumy. Mimo nizu demograficznego szkoly naszego powiatu nie odczuwaja
znacznego spadku liczby uczniow.
Zdaniem Starosty najwiekszym problemem dla powiatu jest, i zapewne bedzie przez
najblizsze lata, stan drog lokalnych. Siec drog powiatowych siega ok. 600 km.
Systematycznie modernizowane drogi, na skutek rozwijajacego si? rolnictwa oraz
transportu wymagaja ciaglej naprawy. Budzet powiatu nie jest w stanie sam udzwignac
' osztow budowy drogi przebiegajacej przez dana gmin?. Starosta powiedzial, ze budzet
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powiatu w odroznieniu od gmin. ktore moga zwi?kszyc swe wplywy do budzetu przez
podniesienie podatkow, tworza udzialy w podatku z PIT i CIT. Dochody z odpisow
podatkow placonych przez pracujacych mieszkahcow powiatu, w rejonie typowo
rolniczym, nie stanowia znaczacych kwot. Glowne zasilenie budzetu tworza odpisy
podatkow osob pracujacych w Mlekovicic. Dodatkowo starostwo stara si? pozyskac
srodki fmansowe z zewnatrz. Takie mozliwosci daje Urzad Marszalkowski, ktory
rozdysponowuje srodki unijne w ramach PROW oraz wojewoda w ramach realizacji
programow rzadowych na lata 2016-2019.
W pazdzierniku istnieje mozliwosc skladania do wojewody wnioskow o dofinansowanie
modernizacji drog w ramach tzw. ..schetynowkf". W ramach tego programu powiat
corocznie otrzymywal dofinansowanie do budowy jednej drogi powiatowej, obecnie jest
przygotowany na zlozenie dwoch wnioskow na dwie drogi. Jeden z przygotowanych
wnioskow dotyczy drogi z Klukowa przez Kaplan do Czyzewa, a efektem tych planow
jest przygotowany i przedlozony pod obrady sesji projekt uchwaly w sprawie udzielenia
pomocy finansowej dla Powiatu Wysokomazowieckiego.
Starosta przyznal, ze z tego powodu przybyl na dzisiejsza sesj?, by moc osobiscie
zwrocic si? do Wysokiej Rady o wsparcie dzialah powiatu, przez podj?cie proponowanej
uchwaly. Podj?cie uchwaly zwi?kszy wniosek o 5 punktow, jako partnerstwo w
wspolfinansowaniu inwestycji. Odcinek z Klukowa do Czyzewa jest istotna i wazna
droga, laczaca dwie miejscowosci gminne. co daje duze szanse na pozyskanie srodkow
od wojewody. Planowany calkowity koszt przebudowy omawianej drogi to ok. 6 mln 800
tys. zl. wniosek o wspolfinansowanie jest pomniejszony do kwoty ok. 6 mln zl,
oczekiwana i maksymalna kwota dofmansowania przez wojewod? to 3 mln zl. Pozostala
cz?sc pokryja samorzady gminy Klukowo i Czyzew oraz starostwo. Przez teren gminy
przebiega odcinek ok. 4 km planowanej do remontu drogi. Starosta zwrocil rowniez
uwag?, ze obecnie jest mowa o kwotach planowanych, ktore w trakcie realizacji moga
ulec zmianie.

Drugi z wnioskow dotyczy przebudowy ulicy w Wysokiem Mazowieckiem w kierunku
Mlekovity, zakladu, ktory ciagle si? rozbudowuje, w planach jest budowa nowego
zakladu Mlekovita III, w ktorym powstanie proszkownia.
Starosta jeszcze raz poprosil o podj?cie uchwaly. Informacj? o decyzji wojewody
przekaze do kohca listopada. co pozwoli na dokonanie odpowiedniego zapisu w
przyszlorocznym budzecie.
Starosta poinformowal rowniez, ze zarzad powiatu podjal decyzj? o przygotowaniu
dokumentacji na drog? z Luniewa do Ciechanowca. aby wprzyszlym roku moc wystapic
z wnioskiem o dofinansowanie tej drogi w ramach programu ..schetynowka,\
Starosta podkreslil dobra kondycj? finansowa budzetu Powiatu. co pozwala na
finansowanie wspolnych inwestycji. Dodal, ze powiat jest otwarty na propozycje ze
strony samorzadu gminy na wspolfinansowanie krotkich odcinkow drog powiatowych
lezcacych na terenie gminy. Starosta przyznal, ze powiat posiada zdolnosc kredytowa
oraz, ze Zarzad nie prowadzi polityki finansowej w kierunku zaciagania kredytow,
jedynym kredytem jest ten, ktory zostal zaciagni?ty na rozbudow? szpitala.
Powiat, poza utrzymaniem drog, szpitala czy szkol - do utrzymania ktorych doklada si? z
wlasnych srodkow, prowadzi dobrze prosperujacy Dom Pomocy Spolecznej wKozarzach
na terenie gminy Ciechanowiec.
Pan Zielihski, dzi?kujac za wysluchanie, prosil o podj?cie suwerennej decyzji wsprawie
podj?cia stosownej uchwaly w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu
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Wysokomazowieckiego.
Pan Murawski Wojciech zapytal czy planowany remont drogi z Luniewa do Ciechanowca
b?dzie wykonany lacznie czy oddzielnie dla kazdej Gminy. Starosta wyjasnil. ze obecnie
jest przygotowany projekt przebudowy drogi lezacej na terenie gminy Ciechanowiec,
podj?to decyzj? o przygotowaniu stosownej dokumentacji na odcinek drogi na terenie
gminy Klukowo. Wniosek na przebudowe drogi b?dzie dotyczyl calego odcinka lezacego
na terenie dwoch gmin i jest przewidziany o ubieganie si? w 2017 roku o kolejne srodki
finansowe. Przygotowanie jednego wniosku dotyczacego ciagu drogi laczacej dwie
gminy ma swoje uzasadnienie i zwi?ksza szanse na otrzymanie dofinansowania.
Pan Mazur Stanislaw wyrazil zadowolenie z dostrzezenia problemow naszej gminy,
podkreslajac jednoczesnie znajomosc skutecznosci dzialah Pana Starosty. co z pewnoscia
gwarantuje osiagni?cie zamierzonych celow.
Pan Mazur poruszyl problem drogi ze wsi Wyszonki -• Wypychy do Kuczyna. ktora
powstala w latach 70 a obecnie jej stan jest bardzo fatalny. Prosil o uwzgl?dnienie w
strategii obecnej kadencji mozliwosc przeprowadzenia modernizacji tej drogi. Odnoszac
si? do istniejacych na terenie gminy zakladow mi?snych o wysokiej renomie, ktoryeh
tabor samochodowy bardzo obciaza drog? do Klukowa, a poprawienie nawierzchni drogi
do Ciechanowca wplyn?loby na odciazenie drogi.
Pan Mazur w imieniu Rady wyrazil poparcie do przedstawionych przez pana Starost?
planow inwestycyjnych na terenie gminy Klukowo.
Starosta wyjasnil. ze powiat obsluguje 10 gmin a mozliwosci finansowe sa ograniczone.
Pan Starosta nie neguje potrzeby wykonania remontu wskazanej drogi, nie wyklucza
ewentualnego finansowania kolejnego odcina drogi na terenie gminy Klukowo, ale plany
inwestycyjne sa uzaleznione od pozytywnego rozpatrzenia przygotowanych i zlozonych
wnioskow. Wnioski. ktore nie zostana pozytywnie rozpatrzone w roku biezacym zostana
przesuni?te na rok przyszly, co w efekcie spowoduje przesuni?cie realizacji
zamierzonych planow. Starosta podkreslil takze ograniczone mozliwosci pozyskiwania
srodkow finansowych w ramach oglaszanych programow. Istniejacy obecnie program
rzadowy oraz srodki unijne w ramach PROW b?da rozdysponowywane do 2020 roku. co
w skali potrzeb gmin. powiatow i wojewodztwa niejest duzo.
Pan Borek Jan prosil o podj?cie dzialah polegajacych na usuni?ciu krzakow i nasypow
ziemi pochodzacej ze zwirowni, ktore znajduja si? wpasie drogi, ograniczajac mozliwosc
bezpiecznego poruszania si? po drodze ze wsi Wyszonki Koscielne do wsi Mien.
Starosta zapewnil, ze przekaze zgloszony wniosek do Zarzadu Drog Powiatowych celem
usuni?cia zakrzaczenia.
Przewodniczacy podzi?kowal gosciom za wystapienie i oglosil przerwe, ktora trwala od
1200dol230.

Po przerwie w obradach sesji nie uczestniczyli radni: pan Stanislaw Mazur i pan Czeslaw
Korytko.

Pkt 5. Sprawozdanie Wojta Gminy z dzialalnosci za okres miedzy sesjami.
Wojt przedstawil sprawozdanie z dzialalnosci w okresie mi?dzy sesjami.
( zalacznik nr 4 - sprawozdanie)
Pkt 6. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji.
Wojt udzielil odpowiedzi na interpelacj? zgloszona na poprzedniej sesji.
Tresc odpowiedzi w zalaczeniu - nr 5.
Pkt 7. Interpelacje i zapytania radnych.
Radny pan Ratal Waszczuk zglosil interpelacj? dotyczaca odkrzaczenia drogi ze wsi
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Zabiniec do Sobolewa.

Pkt 8. Informacja Wojewody Podlaskiego z przeprowadzonej analizy oswiadczen
majatkowych.

Informacje Wojewody z przeprowadzonej analizy oswiadczen majatkowych ziozonych
przez Wojta Gminy Klukowo i Przewodniczacego Rady Gminy Klukowo przedstawila
pani Henryka Szklaruk - Sekretarz Gminy.
( zalacznik nr 6 - informacja)
Pkt 9. Informacja Przewodniczjjcego Rady Gminy z przeprowadzonej analizy
oswiadczen majsjtkowych.
Informacj? z przeprowadzonej analizy oswiadczen majatkowych ziozonych przez
Radnych Gminy Klukowo przedstawil pan Andrzej Tymihski - Przewodniczacy Rady
Gminy Klukowo.
( zalacznik nr 7 - informacja)
Pkt 10. Informacja Wojta Gminy z przeprowadzonej analizy oswiadczen
majatkowych.
Informacj? z przeprowadzonej analizy oswiadczen majatkowych ziozonych przez
Skarbnika Gminy, Sekretarza Gminy, Kierownika USC, kierownikow jednostek
organizacyjnych przedstawil pan Piotr Uszyhski - Wojt Gminy Klukowo.
( zalacznik nr 8 - informacja)
Pkt 11. Informacja o stanie realizacji zadah oswiatowych w Gminie Klukowo w
roku szkolnym 2014/2015.

Informacj? o stanie realizacji zadah oswiatowych w Zespole Szkol w Klukowie za rok
szkolny 2014/2015 przedstawil pan Pawel Klepacki - Dyrektor ZS.
( zalacznik nr 9 - informacja)
Informacj? o stanie realizacji zadah oswiatowych Szkoly Podstawowej w Wvszonkach
Koscielnych w roku szkolnym 2014/2015 przedstawil pan Stanislaw Kotowski -
Dyrektor.
( zalacznik nr 10- informacja).
Pan Stanislaw Kotowski dodal, ze w wyniku przeprowadzonej w ubieglym roku
ewaluacji, szkola zostala postawiona w bardzo zlym swietle, poniewaz z opinii pah, ktore
dokonaly kontroli szkola „wypadla" bardzo zle, co stworzylo wyrazny dysonans mi?dzy
wynikami ewaluacji a wynikiem sprawdzianu. Taka „pomylka" jest krzywdzaca dla
gminy i szkoly, dla nauczycieli, rodzicow i ich dzieci. Pan Dyrektor wyrazil nadziej?, ze
taka sytuacja wi?cej nie b?dzie miala miejsca.
Informacj? o stanie realizacji zadah oswiatowych w Szkole Podstawowej w Luniewie
Malym wrok szkolnym 2014/2015 przedstawila pani Renata Klepacka - Dyrektor.
( zalacznik nr 11 - informacja)
Informacj? o stanie realizacji zadah oswiatowych w Szkole Podstawowej wKuczynie w
roku szkolnym 2014/2015 przedstawila pani Beata Miszczuk - Dyrektor.
( zalacznik nr 12 - informacja)
Glos zabrala pani Mariola Niemyjska. ktora ustosunkowujac si? do przedstawionych
przez dyrektorow informacji stwierdzila, ze z wlasnej obserwacji, jako nauczyciela z 35
letnim stazem pracy jest przekonana, ze nie mozna oceniac szkoly pod katem tylko
wynikow ze sprawdzianow.
Pani Niemyjska Mariola jest nauczycielem j?zyka polskiego. jej uczniowie z klasy VI
liczacej 26 uczniow, osiagn?li na sprawdzianie sredni wynik 63 %. co zdaniem
nauczycielki jest jej sukcesem. poniewaz osiagni?cie sredniego wyniku ze sprawdzianu w
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skali ocen w wysokosci „3" gwarantuje, ze uczniowie tej szkoly w dalszym zyciu sobie
poradza i skohcza studia. Pani Niemyjska dodala. ze na wynik egzaminu sklada si? stres
dziecka. zapomnienie lub niewicdza, co przcdklada si? na spadek liczby punktow. a
srednia szkoly uzalezniona jest od liczby uczniow w klasie. W ocenie pani Niemyjskiej
uczniowie kl. VI szkoly podstawowej w Klukowie osiagajac na egzaminie z j?zyka
polskiego i angielskicgo oraz matematyki sredni wynik na poziomie ,.3" uzyskuja bardzo
dobry wynik. Pani Niemyjska wyjasnila, ze slabe wyniki nie leza po stronie nauczycieli,
dodala, ze w owczesnym czasie kazdy wie co dzieci robia po szkole oraz, ze nie maja
pomocy ze strony rodzicow.
Pani Niemyjska Mariola dodala. ze zgodnie z wola Wojta, ktory dazy do jak najlepszych
wynikow, nauczyciele z wsparciem dyrektorow, doloza wszelkich starah by te wyniki
byly lepsze. Podkreslila jednoczesnie jak duzo czasu i pracy nauczyciele wkladaja w
realizacj? zwi?kszajacej si? ,.biurokracjr w szkolach.
Pani Niemyjska Mariola, zwracajac si? do Wojta i Radnych Gminy, wnioskowala o
utworzenie funduszu stypendialnego dla zdolnej mlodziezy i dzieci, na wzor zasad
obowiazujacych w starostwie powiatowym.
Pani Niemyjska Mariola podzi?kowala Wqjtowi i pani Sekretarz za wykonane
bezpiecznego przejscia dla pieszych przy zespole szkol, zlozyla takze wniosek o
ustawienia lustra drogowego przy drodze we wsi Lubowicz Katy.
Pkt 12. Informacja o przebiegu wykonania budzetu Gminy Klukowo za I polrocze 2015
r., informacja o ksztaltowaniu si? wieloletniej prognozy finansowej Gminy Klukowo oraz
informacja o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury za I polrocze
2015 r.

Pani Bozena Ciborowska - Skarbnik Gminy przedstawiajac informacj? o przebiegu
wykonania budzetu Gminy Klukowo za I polrocze 2015 r. przeczytala Zalacznik Nr 1 do
Zarzadzcnia Nr 77/2015 r. Wojta Gminy Klukowo z dnia 26 sierpnia 2015 r. w sprawie
przedstawienia informacji o przebiegu wykonania budzetu Gminy Klukowo za I polrocze
2015 r., informacj? o ksztaltowaniu si? wieloletniej prognozy finansowej Gminy
Klukowo oraz informacj? o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury za
I polrocze 2015 r.
Pytah i uwag do przedstawionej analizy nie bylo.
( zalacznik nr 13 - Zalacznik Nr 1 do Zarzadzenia)
Pkt 13. Uchwala w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu
Wysokomazowieckiego.
Wojt odnoszac si? do slow Starosty Powiatu Wysokomazowieckiego, prosil o podj?cie
przedstawionej uchwaly. ktora zaklada wspolfinansowanie w wysokosci ok. 25 %
wartosci modernizowanej drogi z Klukowa do Czyzewa. Podj?ta uchwala b?dzie
stanowic zalacznik do wniosku skladanego przez Zarzad Powiatu do Wojewody,
zwi?kszy liczb? punktow i szanse uzyskania dofinansowania.
Przewodniczacy odczytal projekt uchwaly i poprosil o glosowanie. W glosowaniu udzial
wzi?lo 11 radnych. ..za" glosowalo 11 radnych.
Przewodniczacy stwierdzil, ze uchwala zostala podj?ta jednoglosnie.
(Uchwala Nr VI/36/2015 - zalacznik nr 14)
Radny pan Radoslaw Antohczuk wyszedl z sali.
Pkt 14. Uchwala w sprawie zmian w budzecie gminy na 2015 rok.
Pani Bozena Ciborowska - Skarbnik Gminy uzasadniajac przygotowany projekt uchwaly
odczytala objasnienia do uchwaly w sprawie zmian w budzecie Gminy Klukowo na 2015
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rok.

Pytah do przedstawionej uchwaly nie bylo.
Przewodniczacy odczytal projekt uchwaly i poprosil o glosowanie. Wglosowaniu udzial
wzielo 10 radnych, ,.za" glosowaio 10 radnych.
Przewodniczacy stwierdzil, ze uchwala zostala podj?ta jednoglosnie.
( Uchwala Nr VI/37/2015 - zalacznik nr 15)
Pkt 15. Zapytania i wolne wnioski.
Przewodniczacy poinformowal Rad? o otrzymanym pismie Zarzadu MD Projekt z dnia
24.09.2015 r. w sprawie zmiany Uchwaly Nr XVIII/112/13 Rady Gminy Klukowo z dnia
21 maja 2013 r. Przewodniczacy przeczytal tresc pisma i poprosil o dyskusj?.
( zalacznik nr 16 - pismo MD Projekt Sp. z o.o. z dnia 24.09.2015 r.)
Wwyniku dyskusji glos zabral Radny pan Tadeusz Ksepka, ktory stwierdzil, ze nalezy
zastanowic si? nad trescia obowiazujaccj uchwaly, przeanalizowac zmian? dajaca
swobod? w handlu alkoholem lub utrzymac obowiazujace zasady. Przedstawiona kwesti?
nalezy poddac pod dyskusj? przygotowujac projekt zmiany uchwaly na najblizsza sesj?.
Pan Waszczuk Ratal - radny poparl kwesti? przygotowania projektu uchwaly.
Przewodniczacy poprosil o przeglosowanie wniosku - „kto jest za wprowadzeniem do
porzadku obrad na najblizszej sesji. projektu uchwaly".
Wglosowaniu udzial wzi?lo 10 radnych ..za" wnioskiem glosowaio 10 radnych.
Przewodniczacy stwierdzil, ze wniosek zostal przyj?ty jednoglosnie.
Pani Katarzyna Fiedorczuk - soltys wsi Wyszonki Wojciechy zglosil wniosek o
ustawienie we wsi lustra drogowego ulatwiajacego wyjazd z drogi przy posesjach nr 16-
21. oraz poruszyla problem odrastajacego chwastu - ..barszcz Sosnowskiego" przy
drodze powiatowej Wyszonki - Wojciech - Wyszonki Koscielne.
Wojt wyjasnil, ze zlokalizuje miejsce rosnacego chwastu i jak zajdzie potrzeba
zniszczenia. zglosi do wlasciciela drogi.
Dyrektor GOK pan Leszek Kolihski zgodnie z uzgodnieniami z poprzedniej sesji
przedstawil, informacj? dotyczaca funkcjonowania Filii Biblioteki w Wyszonkach
Koscielnych.
( zalacznik nr 17 - informacja )
Pan Krystosiak Grzegorz - soltys wsi Wyszonki Klukowek, odnoszac si? do slow pana
Wojta, ktory na ostatniej sesji informowal, ze w ciagu 30 dni. studium b?dzie podane do
wgladu mieszkahcom gminy a uchwalone na nast?pnej sesji, wzwiazku z tym, ze tak si?
nie stalo zapytal. czy wplywaja wnioski od inwestorow owydanie decyzji srodowiskowej
lub decyzji o warunki zabudowy jezeli wplywaja to jakich micjscowosci dotyczy i jakiej
odleglosci.

Wojt wyjasnil, ze w rozmowie telefonicznej pani D?bska. poinformowala, ze studium
jest w kohcowej fazie przygotowah. Po zakohczeniu prac i otrzymaniu projektu, studium
zostanie przedstawiony na sesji. Wojt poinformowal, ze wplynal wniosek o warunki
zabudowy od firmy Gestamp na trzy turbiny. Wniosek o opracowanie decyzji o
warunkach zabudowy zostal przeslany urbanistom.
Pan Krystosiak poinformowal rowniez. ze w punkcie przedszkolnym w Wyszonkach
Koscielnych jest zapisanych i ucz?szcza 16 dzieci. ktorych pilnuje 1 osoba. Opiekunka
aby wyjsc do lazienki z jednym dzieckiem musi prosic woznego w opiece nad
pozostalymi.

Wojt wyjasnil, ze otrzymal pismo od rodzicow o zatrudnienie dodatkowej osoby do
opieki. Do prosby rodzicow Wojt przychylil si? i polecil dyrektorowi szkoly zapewnienie
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na stale pomocy w opiece nad dziecmi. Przed sesja dyrektor przekazal informacj?. ze od
1 pazdziernika b?dzie zatrudniona osoba bezrobotna w ramach prac interwencyjnych.
Pan Krystosiak, zwracajac si? do nieobecnego na sali pana Mazura - radnego. poprosil o
ustosunkowanie si? do slow, ktore rzekomo w czasie kampanii powiedzial, ze
,.poprzednia wladza odstraszyla z terenu gminy wszystkich inwestorow'\ w kontekscie
niepowstania sortowni smieci we wsi Wyszonki - Blonie. na budow?. ktorej nie godzili
si? mieszkahcy okolicznych wsi. Pan Krystosiak chcialby dzisiaj poznac zdanie pana
Mazura, w odniesieniu do pozaru sortowni snieci w wojewodztwie lubuskim, w wyniku
ktorego nad okolica unosil si? toksyczny dym, zmuszajac mieszkahcow do ewakuacji.
Pkt 16. Zamkni?cie obrad sesji.
W zwiazku z wyczerpaniem porzadku obrad sesji Przewodniczacy podzi?kowal
wszystkim za przybycie i udzial w sesji i zamknal obrady o godzinie 143().

„Zamykam VI sesj? Rady Gminy Klukowo,\

Protokolowala: Urszula Zgiet

Przewodniczacy Rady Gminy

Andrzej Tymihski
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